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Nebešťan 
"Pozrite, akú veľkú lásku nám daroval Otec: voláme sa Božími deťmi a nimi aj sme." (1 Jn 3,1) 

"Dostali ste Ducha adoptívneho synovstva, v ktorom voláme: "Abba, Otče!"" (Rim 8,15) 

Mojim otcom je Boh. Adoptoval ma. Som Jeho synom.  

V Nebi mám už pripravený dom. Úchvatné miesto. Skutočný palác, hodný Kráľovho syna. Je 

tam už pre mňa všetko pripravené, prichystané a zariadené, moja menovka už je na dverách. Mám 

už aj pripravené svoje miesto v Otcovom Paláci, priamo na Jeho Tróne – hovorím to teraz takto 

po ľudsky, lebo skutočnosť je ešte nekonečne úchvatnejšia, ale na ňu už žiadne ľudské slová 

nestačia a ani neexistujú. Ježiš už všetko zaplatil svojou Krvou, všetko už zariadil.  

"Hoci sme boli pre hriechy mŕtvi, oživil nás [Otec] s Kristom - milosťou ste spasení -  a s ním 

nás vzkriesil a daroval nám miesto v nebi v Kristovi Ježišovi." (Ef 2,5-6) 

Už je to všetko úplne isté a neodvolateľné. Raz a navždy dané – ešte dávno predtým, než som 

uveril Bohu, dávno predtým, než som Ho spoznal, dokonca dávno predtým, než som sa narodil, 

som bol Bohom v Kristovi takto spasený.  

"Veď v ňom si nás ešte pred stvorením sveta vyvolil, aby sme boli pred jeho tvárou svätí a 

nepoškvrnení v láske;  on nás podľa dobrotivého rozhodnutia svojej vôle predurčil, aby sme sa 

skrze Ježiša Krista stali jeho adoptovanými synmi."  (Ef 1,4-5) 

Čo Boh raz daroval, nikdy nevezme späť. V tomto už nejestvuje žiadna pochybnosť ani neistota. 

Kráľ rozhodol, že som Jeho synom, že patrím do Neba a s Ním budem vládnuť na Jeho Tróne 

ako skutočný boh.  

"Lebo Božie dary a povolanie sú neodvolateľné." (Rim 11,29) 

"Ak sme neverní, on ostáva verný, lebo seba samého zaprieť nemôže." (2 Tim 2,13) 

Ale prečo by sme to robili – zapieral Ho? Iste, môžem tento Boží Dar zmariť tým, že ho 

odmietnem. Napľujem Bohu do tváre, hodím Mu Jeho dar k nohám a odídem preč… kam? Do 

Pekla? Prečo by kto mal niečo také urobiť? A kým ja sám tento dar neodhodím – a ešte raz, prečo 

by som mal niečo tak šialené robiť? – dovtedy je všetko úplne isté – a už teraz som nebešťanom 

a žijem život nebešťana, hoci aj telom ešte stále na zemi.  



"Veru, veru, hovorím vám: Kto počúva moje slovo a verí tomu, ktorý ma poslal, má večný život 

a nepôjde na súd, ale prešiel zo smrti do života.  Veru, veru, hovorím vám: Prichádza hodina, ba 

už je tu, keď mŕtvi počujú hlas Božieho Syna a tí, čo ho počujú, budú žiť." (Jn 5,24-25) 

"[Vzdávame] vďaky Otcovi, ktorý vás urobil súcimi mať účasť na podiele svätých vo svetle.  On 

nás vytrhol z moci tmy a preniesol do kráľovstva svojho milovaného Syna,  v ktorom máme 

vykúpenie, odpustenie hriechov."  (Kol 1,12-14) 

Už čoskoro odídem domov úplne, úplne do Neba, k Otcovi a zaujmem miesto boha v Bohu, syna 

vedľa svojho Otca, vedľa svojho staršieho Brata Ježiša, vo svojej Rodine spasených, svätých 

v Nebi.  

"Milovaní, teraz sme Božími deťmi, a ešte sa neukázalo, čím budeme. Vieme však, že keď sa on 

zjaví, budeme mu podobní, lebo ho budeme vidieť takého, aký je." (1 Jn 3,2) 

Teším sa na to, strašne sa na to teším, už sa neviem dočkať, kedy sa tak stane! A stane sa tak, to 

je už isté akože je Boh mojim Otcom, Ježiš mojim Bratom a Duch Svätý mojim Životom! 

"Túžim zomrieť a byť s Kristom, a to by bolo oveľa lepšie." (Flp 1,23) 

"Veď vieme, že keď sa tento stánok - náš pozemský dom rozpadne, máme od Boha príbytok nie 

rukou zhotovený, ale večný dom v nebi.  Lebo v tomto vzdycháme a túžime obliecť si naň svoj 

nebeský príbytok." (2 Kor 5,1-2) 

Zatiaľ, kým som tu, učím sa žiť nebesky. Lebo viete, v Nebi sa žije úplne inak ako tu, na zemi. 

Zvláštny a veru čarokrásny život. Boží Život. 

"Každý, kto má túto nádej v neho, usiluje sa byť čistý, ako je on čistý.  Každý, kto pácha hriech, 

pácha aj bezprávie, lebo hriech je bezprávie.  A viete, že on sa zjavil, aby sňal hriechy, a v ňom 

hriechu niet.  Kto ostáva v ňom, nehreší; kto hreší, ten ho nevidel, ani nepoznal."  (1 Jn 3,3-6) 

Preto ma Ježiš zapísal do školy, ktorú pre nás, svojich bratov, na zemi založil – volá sa Cirkev 

a je katolícka, lebo je otvorená všetkým ľuďom, každému, kto do nej chodiť chce. V nej sa spolu 

s mojimi ďalšími novými súrodencami učíme umeniu byť bohmi. Lebo, povedané po ľudsky, je 

to umenie a veľká zodpovednosť, byť bohom! Nevieme to, veď sme doteraz boli len obyčajní 

ľudia, nie bohovia! Žili sme vo svete, nie v Otcovom Kráľovstve. Nepoznáme ešte úplne dobre 

jeho spôsoby! Boli sme obyčajnými smrteľníkmi, nie nebešťanmi ako teraz! Preto sa spolu učíme 

od Ježiša žiť medzi sebou navzájom tento nový nebeský život, aby sme, keď príde čas, boli 

pripravení zaujať svoje miesto synov a dcér Boha, bohov v Bohu. Nepripravenosť či neochota 

žiť nebesky by nás mohla o tento Dar obrať a to veru nikto z nás nechce! Aj keby sme sa mali 

zodrať, ale nič nenecháme náhode! Tento dar si veru nedáme! 

"Boží človek, … usiluj sa o spravodlivosť, nábožnosť, vieru, lásku, trpezlivosť, miernosť.  Bojuj 

dobrý boj viery a zmocni sa večného života; veď doň si povolaný a zložil si pred mnohými 

svedkami dobré vyznanie."  (1 Tim 6,11-12) 



"Máte odložiť starého človeka s predošlým spôsobom života, ktorý sa ženie za klamnými 

žiadosťami do skazy,  a obnovovať sa duchovne premenou zmýšľania,  obliecť si nového človeka, 

ktorý je stvorený podľa Boha v spravodlivosti a pravej svätosti.  Preto odložte lož a hovorte 

pravdu každý so svojím blížnym, veď sme si navzájom údmi. … Akákoľvek zatrpknutosť, hnev, 

rozhorčenie, krik a rúhanie aj každá iná zloba nech sú ďaleko od vás.  Buďte k sebe navzájom 

láskaví a milosrdní, navzájom si odpúšťajte, ako aj vám odpustil Boh v Kristovi!  Napodobňujte 

Boha ako milované deti  a žite v láske tak, ako aj Kristus miluje nás a vydal seba samého Bohu 

za nás ako dar a obetu ľúbeznej vône!" (Ef 4,22-25.31-5,2) 

To, že sme synmi Boha a nebešťanmi, úplne zmenilo aj môj pohľad na iných ľudí. Veď oni 

dostali to isté pozvanie ako ja! Aj pre nich je už v Nebi pripravené miesto s ich menovkami, aj 

im môj Otec pripravil rovnakú nádhernú budúcnosť.  

"Lebo nás ženie Kristova láska, keď si uvedomíme, že ak jeden zomrel za všetkých, teda všetci 

zomreli.  A zomrel za všetkých, aby aj tí, čo žijú, už nežili pre seba, ale pre toho, ktorý za nich 

zomrel a vstal z mŕtvych."  (2 Kor 5,14-15) 

Túžim sa so všetkými ľuďmi podeliť o túto nádhernú zvesť: Ľudia! Počúvajte! Všetci máme 

pripravené miesto v Nebi! Pre všetkých nás Otec pripravil skvelú a nádhernú budúcnosť! Poďte! 

Poďte! Poďme do Neba, k Otcovi! On uzdraví a premení všetko, On je "svetlo a niet v ňom nijakej 

tmy," (1 Jn 1,5) poďme aj my a "kráčajme vo svetle Pánovom" (Iz 2,5)! 

Ono tí ľudia sú doráňaní, mnohí zblbnutí a omámení vidinami a tieňmi sveta, o ktorých si myslia, 

že sú skutočné. Niektorí, mnohí, už nemajú žiadnu nádej. Len sa vlečú životom a nič už ani 

nečakajú. Majú strach, boja sa sklamania, utrpenia a bolesti. Nechápu, že Nebo je zisk. Vidia iba 

svet a boja sa ho zanechať, lebo si myslia, že je to strata a obeta. Je mi ich veľmi ľúto. Mám 

s nimi hlboký súcit. Sám som bol kedysi ako oni, viem, čo to je. 

"Aj my sme kedysi boli nerozumní a neposlušní. Blúdili sme, slúžili všelijakým žiadostiam a 

rozkošiam, žili sme v zlobe a závisti. Boli sme hodni opovrhnutia a vzájomne sme sa nenávideli. 

Ale keď sa zjavila dobrota Boha, nášho Spasiteľa, a jeho láska k ľuďom, spasil nás nie pre 

spravodlivé skutky, ktoré sme my konali, ale zo svojho milosrdenstva, kúpeľom znovuzrodenia a 

obnovy v Duchu Svätom, ktorého na nás hojne vylial skrze Ježiša Krista, nášho Spasiteľa, aby 

sme, ospravedlnení jeho milosťou, boli podľa nádeje dedičmi večného života." (Tít 3, 3-7) 

Kedysi by som sa s nimi hádal. Odsudzoval ich. Pohŕdal nimi. Možno sa im vysmieval. Už nie. 

Vidím ich bolesť aj to, ako ich opantala, často sa podobajú zvieraťu, ktoré je šialené bolesťou 

a vrhá sa na každého, kto sa k nemu priblíži a chcel by mu pomôcť. Hľadám spôsob, ako sa k nim 

priblížiť, všetko robím s tou jednou túžbou a jedným cieľom: pomôcť im spoznať, porozumieť, 

pochopiť a prijať ten krásny Dar, ktorý nám Otec dal. To je jedna z vecí, ktorými ma Otec poveril, 

aby som ju vo svete konal.  

"Choďte do celého sveta a hlásajte evanjelium všetkému stvoreniu.  16 Kto uverí a dá sa pokrstiť, 

bude spasený." (Mk 16,15-16) 



Ale aj bez toho by som to robil. Veď ako by som mohol byť ľahostajný k tomu, čo žijú a trpia? 

Ako by som mohol neurobiť všetko pre to, aby som im pomohol vojsť do Neba a nájsť skutočný 

život a skutočné uzdravenie – ako som to našiel s pomocou iných z tej istej Božej milosti ja sám? 

A "čo by im osožilo, keby som im aj celý svet získal, ale svoju dušu by stratili alebo poškodili" 

(porov. Lk 9,25) a nevošli by do Neba a ostali stratení v tomto Pekle? Toto je jediné, o čo ide, 

jediné, na čom záleží, jediné, k čomu smeruje úplne všetko, čo robím.  

Toto som, toto je môj život. Som nebešťan, syn Boha, ktorý si ma adoptoval sa dediča. Mám už 

isté miesto v Nebi – leda by som ho sám odmietol, ale prečo by som takú hlúposť robil? Už 

čoskoro odídem s mojim Bratom Ježišom do Neba a budem bohom s Bohom v Bohu – a veru, už 

sa neviem dočkať, kedy sa tak stane! Kiež je to čím skôr! Kým sa tak stane, učím sa umeniu byť 

bohom, umeniu nebeského života, v škole Cirkvi a v spoločenstve mojej novej Rodiny, mojich 

nových súrodencov, nebešťanov ako ja, už čoskoro tiež naplno bohov ako budem aj ja. Tešíme 

sa z toho, že už teraz nás napĺňa Duch a už teraz sme v Božom Kráľovstve a v Nebi, lebo všetko 

toto je v Cirkvi už teraz prítomné, už tu, na zemi.  

Okrem toho chodíme slúžiť do sveta. Pomáhame ostatným ľuďom spoznať a prijať toto veľké 

a krásne pozvanie. Veď to isté Boh daroval aj im! Hľadáme spôsoby a všetko robíme tak a preto, 

aby sme im cez to nakoniec pomohli prijať Božie pozvanie a pridať sa k nám. Pomohli im 

porozumieť, že jediné, čo je potrebné urobiť, je vojsť do tohto nového života, stať sa nebešťanom, 

začať žiť nebeský život – krajší a nádhernejší, než čokoľvek na zemi, nie je to veru žiadna strata 

ani obeta, ale obrovský zisk! Nič viac netreba, len prijať a vojsť a začať tým byť a naučiť sa to 

žiť, po novom, po nebesky. To je všetko. Všetko ostatné už Boh urobil a zariadil za nás!  

Svet ani čo je v ňom ma už neláka, v porovnaní s novým Životom od Boha je šedivý, škaredý, 

nudný a nezaujímavý. Nič, o čo by sa oplatilo stáť. "Nič mi nepomôžu svetské radosti ani 

kráľovstvá tohto sveta. Pre mňa je výhodnejšie zomrieť v Kristovi Ježišovi ako vládnuť nad 

končinami zeme." (sv. Ignác Antiochijský, 107 po Kr.) 

"Čo mi bolo ziskom, kvôli Kristovi pokladám za stratu.  A vôbec všetko pokladám za stratu pre 

vznešenosť poznania Krista Ježiša, môjho Pána. Preň som všetko stratil a pokladám za odpadky, 

aby som získal Krista"  (Flp 3,7-8) 

"A nábožnosť so spokojnosťou je naozaj veľkým ziskom." (1 Tim 6,6) 

Toto je môj život tu, na zemi. Napĺňa ma obrovskou radosťou, hlbokou nádejou, istotou, 

pokojom.  

"Ak je Boh za nás, kto je proti nám?  Keď on vlastného Syna neušetril, ale vydal ho za nás 

všetkých, akože by nám s ním nedaroval všetko!?  Kto obžaluje Božích vyvolencov? Boh, ktorý 

ospravedlňuje?  A kto ich odsúdi? Kristus Ježiš, ktorý zomrel, ba viac - ktorý bol vzkriesený, je 

po pravici Boha a prihovára sa za nás?  Kto nás odlúči od Kristovej lásky? Azda súženie, úzkosť 

alebo prenasledovanie, hlad alebo nahota, nebezpečenstvo alebo meč?  Ako je napísané: "Pre 

teba nás usmrcujú deň čo deň, pokladajú nás za ovce na zabitie."  Ale v tomto všetkom slávne 

víťazíme skrze toho, ktorý nás miluje.  A som si istý, že ani smrť, ani život, ani anjeli, ani 



kniežatstvá, ani prítomnosť, ani budúcnosť, ani mocnosti,  ani výška, ani hĺbka, ani nijaké iné 

stvorenie nás nebude môcť odlúčiť od Božej lásky, ktorá je v Kristovi Ježišovi, našom Pánovi." 

(Rim 8,31-39) 

A už zakrátko do tohto života vojdem úplne naplno, vo Večnosti, v Nebi. Amen.  

"A Duch i nevesta volajú: "Príď!" Aj ten, čo počúva, nech volá: "Príď!" Kto je smädný, nech 

príde, a kto chce, nech si naberie zadarmo vody života.  … Ten, čo to dosvedčuje, hovorí: "Áno, 

prídem čoskoro." "Amen. Príď, Pane Ježišu!"  Milosť Pána Ježiša nech je so všetkými."  (Zjv 

22,17.20-21) 

Štyri viery, ktoré musíme 

zanechať… 
Sú veci, s ktorými sa musíme na svojej ceste s Bohom rozlúčiť. Sem patria aj niektoré viery a 

postoje, ktoré si často vo svojom vnútri chováme a ani si neuvedomujeme, že to nie je semeno 

od Boha, ale kúkoľ od Zlého...  

*** 

1) Viera, že Nebo je za odmenu. Či už preto, že sme dobrí a nábožní, alebo preto, že sme uverili 

v Krista ako Spasiteľa. Proste, že sú podmienky, ktoré ak splníme, Boh nás odmení Nebom. A 

ak ich nesplníme, potrestá nás Peklom a Nebo nám odoprie, nepustí nás doň.  

V skutočnosti, Nebo je už naše. Boh nás už adoptoval. Už sme Jeho synovia a dcéry. Už sme 

Jeho dedičia. Nebo už je a navždy ostane našim dedičstvom, našim dedičným vlastníctvom. 

Našim majetkom. Nikto nám ho už nikdy nebude ani nemusí dávať, pretože Nebo už je naše. 

Nikto nám ho už nemôže nijako vziať ani uprieť a Boh to tiež nikdy a nijako neurobí.  

Uvažuješ takto o Nebi: ako o niečom, čo ti už patrí, čo si už zdedil po Bohu a od Boha, kde je 

tvoj domov, tvoja vlasť, kde si doma? 

"Lebo ste nedostali ducha otroctva, aby ste sa museli zasa báť, ale dostali ste Ducha adoptívneho 

synovstva, v ktorom voláme: "Abba, Otče!" Sám Duch spolu s naším duchom dosvedčuje, že sme 

Božie deti. Ale ak sme deti, sme aj dedičia: Boží dedičia a Kristovi spoludedičia." (Rim 8, 15-17) 

"Lebo Božie dary a povolanie sú neodvolateľné." (Rim 11, 29) 

"Veď naša vlasť je v nebi." (Flp 3, 20) 

"Teda už nie ste cudzinci ani prišelci, ale ste spoluobčania svätých a patríte do Božej rodiny." 

(Ef 2, 19) 



*** 

2) Potom je tu viera, že ak je tak, tak potom Nebo máme isté. Samozrejme, ak len teda 

neurobíme niečo tak strašné a desné, za čo by sme si zaslúžili večné muky v Pekle - a aký zločin 

už len môže byť tak veľký, hoci aj zverstvá Stalina či Maa, aby si zaslúžili nie dlhý, ale večný 

trest? Iní zase mienia, že ak sme niekedy v živote vyznali Krista za svojho Spasiteľa, tak potom 

je to už v suchu a keď zomriem, pôjdeme rovno do Neba. Už "som spasený", hovoria. 

Lenže aj keď Nebo je už moje, musím doň aj vojsť. A aj keď som dedičom a vlastníkom Večného 

Života, čo mi to bude platné, ak ten život nezačnem žiť?  

"Hovorím však: Kým je dedič maloletý, ničím sa nelíši od otroka, hoci je pánom všetkého." (Gal 

4,1) 

"Vchádzajte tesnou bránou, lebo široká brána a priestranná cesta vedie do zatratenia a mnoho 

je tých, čo cez ňu vchádzajú. Aká tesná je brána a úzka cesta, čo vedie do života, a málo je tých, 

čo ju nachádzajú!" (Mt 7, 13-14) 

"Ak sme deti, sme aj dedičia: Boží dedičia a Kristovi spoludedičia; pravda, ak s ním trpíme, aby 

sme s ním boli aj oslávení." (Rim 8, 17) 

"Kto je verný v najmenšom, je verný aj vo veľkom, a kto je nepoctivý v malom, je nepoctivý aj vo 

veľkom. Ak ste teda neboli verní v nespravodlivej mamone, kto vám zverí pravé bohatstvo? A ak 

ste neboli verní v cudzom, kto vám dá, čo je vaše?" (Lk 16, 10-12) 

"Usilujte sa o pokoj so všetkými a o svätosť, bez ktorej nik neuvidí Pána. Dbajte na to, aby nik 

nepremeškal Božiu milosť." (Hebr 12, 14-15) 

Je to, ako keby ste zdedili po bohatom strýkovi velikánsky ranč v Argentíne. Je Váš. Zdedili ste 

ho. Nikto Vám ho nemôže a ani nemusí dať, lebo ho už máte. Ale čo z toho, ak sa tam nevyberiete, 

neujmete sa ho a nezačnete na ňom žiť? Ak to neurobíte, on sám za vami nepríde. A ak na ňom 

žiť nebudete, jeho život za vami do bytu v Bratislave tiež nepríde. Budete majiteľmi a pánmi 

všetkého, ale ako keby ste ani neboli. Ste dobrí ľudia a nikdy ste nespáchali zločin? V poriadku. 

Ale to vás na ranč neprenesie ani vám nedonesie život na ňom do Bratislavy. Veríte pevne, že váš 

strýko vám získal a odkázal veľký a bohatý ranč? V poriadku. Ale ani to vás na ranč neprenesie 

ani vám nedonesie život na ňom do Bratislavy. Ak na ňom chcete žiť a skutočne ho užívať, musíte 

sa zdvihnúť a ísť na ranč do Argentíny a začať tam žiť. Inak to nejde.  

S Nebom jej to rovnaké. Je naše a patrí nám. Ak v ňom ale naozaj chceme žiť, tak prosto musíme 

vstať, vojsť doň a začať žiť jeho nebeský spôsob života, áno, už tu a teraz. Ako inak by sme 

chceli v Nebi nebesky žiť, než začať v Nebi nebesky žiť?  

Ak to neurobíme, ostaneme v Pekle. Nie za trest, nie pre nejaké zločiny (ktoré nám Boh už dávno 

všetky odpustil - "veď v Kristovi Boh zmieril svet so sebou a nepočítal ľuďom ich hriechy" (2Kor 

5, 19)), ani nie preto, že sme neuverili, že Kristus je náš Spasiteľ, ale pre našu neochotu ujať sa 

toho, čo už je naše. Krátko a stručne, pretože sme počas života na zemi v Nebi jednoducho žiť 



nechceli a preto sme doň ani nikdy nevošli, nebudeme v ňom ani po odchode zo zeme, ale 

ostaneme aj naďalej v Pekle, ktoré sme si týmto slobodne zvolili.  

"Ktosi sa ho spýtal: "Pane, je málo tých, čo budú spasení?" On im povedal: "Usilujte sa vojsť 

tesnou bránou, lebo hovorím vám: Mnohí sa budú pokúšať vojsť, a nebudú môcť. Keď hospodár 

vstane a zatvorí dvere a vy zostanete vonku, začnete klopať na dvere a volať: “Pane, otvor nám!” 

A on vám povie: “Ja neviem, odkiaľ ste!” Vtedy začnete hovoriť: “Jedli sme s tebou a pili, na 

našich uliciach si učil.” Ale on vám povie: “Ja neviem, odkiaľ ste; odíďte odo mňa všetci, čo 

pášete neprávosť!”" (Lk 13, 23-27) 

"Lebo Boh neposlal Syna na svet, aby svet odsúdil, ale aby sa skrze neho svet spasil. Kto v neho 

verí, nie je súdený. Ale kto neverí, už je odsúdený, pretože neuveril v meno Jednorodeného 

Božieho Syna. A súd je v tomto: Svetlo prišlo na svet, a ľudia milovali tmu viac ako svetlo, lebo 

ich skutky boli zlé." (Jn 3, 17-19) 

*** 

3) Niekedy pozeráme na Boha skôr ako na protivníka. Trestajúceho Sudcu, pred ktorým sa 

musíme nejako obhájiť a zachrániť.  

Niektorí sa snažia popierať svoje hriechy a presviedčajú seba aj Boha, že sú dobrí a nezasluhujú 

si byť potrestaní.  

Iní sa odvolávajú na Krista ako svojho advokáta a obhajcu, aby pri Súde On sám prišiel a mocou 

svojej Krvi ich zachránil pred strašným Hnevom Boha. Spoliehajú sa na to, že ak v Krista ako vo 

svojho Spasiteľa uverili, tak potom pri súde Kristus príde a pred hrozným Hnevom Boha ich 

zachráni, inak by ich Boh nemilosrdne odsúdil za ich hriechy na večné muky v Pekle...  

V skutočnosti, Boh je na našej strane. Úplne na našej strane. Viac, než sme my sami na svojej 

vlastnej strane! Je náš Otec. Nesúdi nikoho, ale všetok súd odovzdal Synovi, ktorý ale tiež 

neprišiel svet súdiť, ale zachrániť. Boh je ten, ktorý robí a urobil všetko pre to, aby sme v Nebi 

mohli byť a žiť a urobí pre nás čokoľvek. Aj keby nás všetci opustili a zanechali a podrazili, Boh 

nie. Nikdy. Nie je náš nepriateľ ani protivník. Nie je hrozba, pred ktorou sa musíme chrániť. Je 

náš Otec. Skutočný Otec.  

Je ako onen argentínsky strýko. Tiež nie je náš sudca. Je darca, darca bohatého dedičstva. 

Neodkázal nám ho preto, aby nás z neho vyhnal, ale aby nám skutočne patrilo. Je na našej strane, 

nie je proti nám. Nemusíme sa pred ním chrániť ani brániť. Naopak, môžeme si byť istí, že všetko 

urobil a zariadil tak, aby nám prevzatie dedičstva čo najviac uľahčil a aby nám na ranči pripravil 

čo najlepšiu budúcnosť.  

"Otec nikoho ani nesúdi, ale všetok súd odovzdal Synovi." (Jn 5, 22) 

"Ak niekto počúva moje slová a nezachováva ich, ja ho nesúdim, lebo som neprišiel svet súdiť, 

ale svet spasiť." (Jn 12, 47) 



"Čo teda na to povieme? Ak je Boh za nás, kto je proti nám? Keď on vlastného Syna neušetril, 

ale vydal ho za nás všetkých, akože by nám s ním nedaroval všetko!? Kto obžaluje Božích 

vyvolencov? Boh, ktorý ospravedlňuje? A kto ich odsúdi? Kristus Ježiš, ktorý zomrel, ba viac —

 ktorý bol vzkriesený, je po pravici Boha a prihovára sa za nás?" (Rim 8, 31-34) 

"Toto je dobré a milé pred Bohom, naším Spasiteľom, ktorý chce, aby boli všetci ľudia spasení a 

poznali pravdu." (1Tim 2, 3-4) 

"Keď teda vy, hoci ste zlí, viete dávať dobré dary svojim deťom, o čo skôr dá váš Otec, ktorý je 

na nebesiach, dobré veci tým, čo ho prosia!"  (Mt 7,11) 

"[A či] Boh neobráni svojich vyvolených, čo k nemu volajú dňom i nocou, a bude k nim 

nevšímavý?  Hovorím vám: Zaraz ich obráni. Ale nájde Syn človeka vieru na zemi, keď príde?""   

(Lk 18,7-8) 

Veríš, že Boh je na tvojej strane? Nie hrozba, pred ktorou ťa musí niekto, bár aj sám Ježiš, 

zachraňovať – ale tvoj záchranca, Spasiteľ, milujúci Otec, ktorý vždy a za každých okolností stojí 

pri tebe?  

"Ak sme neverní, on ostáva verný, lebo seba samého zaprieť nemôže." (2 Tim 2,13) 

Ak sa niekedy niekto zatratíme v Pekle, tak len preto, že sme si Peklo sami zvolili a odmietli sme 

vojsť do Neba a žiť Nebesky, nenaučili sme sa nebeskému spôsobu života a Nebo je pre nás už 

naveky rovnako cudzie a my rovnako neschopní v ňom žiť – a to všetko napriek a naprotiveň 

Bohu, svojmu Otcovi! Preto jediné, podľa čoho sme súdení, sú naše skutky – praxis a ergata, 

ktoré ukazujú (a my nimi vyjadrujeme), čo sme si zamilovali a vybrali, či Nebo alebo Peklo. 

Podľa ničoho iného nás Boh súdiť nebude – nie podľa „spravodlivosti“, ktorou by vyžadoval 

zadosťučinenie za to, že sme Ho hriechmi urazili (hoci nám prikazuje odpúšťať a nič podobné 

nežiadať), ani podľa svojej urazenosti, ani podľa svojho hnevu… dokonca ani nie podľa toho, či 

sme výslovne a menovite uverili v Krista ako v Spasiteľa, ako učí Pavol starostlivo 

formulovanými slovami: 

"On odplatí každému podľa jeho skutkov: večným životom tým, čo vytrvalosťou v dobrých 

skutkoch hľadajú slávu, česť a nesmrteľnosť,  hnevom a rozhorčením tým, čo tvrdošijne odporujú 

pravde a oddávajú sa neprávosti.  Súženie a úzkosť doľahnú na každého človeka, ktorý pácha 

zlo, najprv na Žida, potom na Gréka,  ale sláva, česť a pokoj čakajú každého, kto koná dobro, 

najprv Žida, potom Gréka. Veď Boh nikomu nenadŕža."  (Rim 2,6-11) 

Jediní, kto nás súdi, sme my sami, naša voľba a naše vlastné skutky, ktorými ju uskutočňujeme…  

"Hľa, prídem čoskoro a moja odplata so mnou; odmením každého podľa jeho skutkov." (Zjv 

22,12) 

"A súd je v tomto: Svetlo prišlo na svet, a ľudia milovali tmu viac ako svetlo, lebo ich skutky boli 

zlé.  Veď každý, kto zle robí, nenávidí svetlo a nejde na svetlo, aby jeho skutky neboli odhalené.  

Ale kto koná pravdu, ide na svetlo, aby bolo vidieť, že svoje skutky koná v Bohu."  (Jn 3,19-21) 



*** 

4) Podmienka pre vojdenie do Neba a život v Nebi, svätosť, je nadľudská, normálny človek 

to nikdy nemôže dosiahnuť. Nikdy sa to nemôže nikomu podariť – okrem pár omilostených 

mimoriadnych ľudí, svätých, iste, ale normálny človek ako my to nikdy nedokáže a ani nijako 

nemôže, pretože na to nemá.  

Pravda. Kto ale hovorí, že ako kresťania sme "normálni ľudia"?  

Ešte raz sa vráťme k dedičstvu v Argentíne. Normálny človek nemá žiaden dôvod cestovať do 

Argentíny - v skutočnosti má množstvo dôvodov neísť tam: tu býva, musí do zamestnania, nemá 

čas, čo by tam robil... A keby aj, za čo by tam šiel? Nemá na to peniaze, nemá tam kam ísť... Ale 

ak ste dedičia? Zrazu máte dôvod tam ísť, velikánsky dôvod, priam obrovský: bohatý ranč, vaše 

dedičstvo. Byt v Bratislave, zamestnanie, to je všetko zrazu nič v porovnaní s obrovským 

majetkom, ktorý vám zrazu tam za morom patrí. Navyše, advokát, ktorý za vami kvôli tomu za 

vami cestoval z Argentíny až do Bratislavy, doniesol vám a na stôl položil nielen testament po 

strýkovi, ale aj letenky, rezervácie v hoteloch po ceste a šek na zálohu vo výške šesťmiestnej 

sumy... Kde je teda problém? Včera pre Bratislavčana nemysliteľné a nemožné, dnes pre 

bohatého dediča to najprirodzenejšie a súčasne úplne a poľahky možné.  

Pre obyčajného svetského človeka byť svätý nedáva zmysel. K čomu je na svete dobrá svätosť? 

Niekto mu za ňu zaplatí? Je to podmienka alebo aspoň pomôcka kariéry v robote? Metóda ako 

robiť biznis? Ale keby aj, je to aj tak nemožné. Nedá sa to. Nikto to nedokáže. Nikto nedokáže 

byť svätý.  

Lenže my už nie sme obyčajní ľudia. Boli sme adoptovaní Bohom. Zdedili sme Nebo. Dostali 

sme Ducha Svätého a s Ním silu a moc, o akej sa iným ľuďom vo svete ani nesníva. Čo pre nás 

ešte včera nedávalo zmysel, je dnes jediné logické a prirodzené. Čo ešte včera bolo nadľudské a 

zhola nemožné, dnes je zrazu normálne a možné, nič ťažké... Ak sme uverili, vierou prijali Božie 

dedičstvo a následne sme prijali aj bohatú zálohu nášho Dedičstva, Dar Ducha Svätého, potom 

nie je nikde žiaden problém. Potom to nielen dokážeme, ale je to pre nás dokonca radosť a rozkoš, 

žiť Nebo a nebesky, už teraz, teraz hneď! Niet sa čoho báť! Je to zábava!  

"Kto je teda v Kristovi, je novým stvorením. Staré sa pominulo a nastalo nové. Ale to všetko je 

od Boha, ktorý nás skrze Krista zmieril so sebou." (2Kor 5, 17-18) 

"Ale čo mi bolo ziskom, kvôli Kristovi pokladám za stratu. A vôbec všetko pokladám za stratu pre 

vznešenosť poznania Krista Ježiša, môjho Pána. Preň som všetko stratil a pokladám za odpadky, 

aby som získal Krista" (Flp 3, 7-8) 

"Poprosím Otca a on vám dá iného Tešiteľa, aby zostal s vami naveky —  Ducha pravdy, ktorého 

svet nemôže prijať, lebo ho nevidí, ani nepozná. Vy ho poznáte, veď ostáva u vás a bude vo vás. 

Nenechám vás ako siroty, prídem k vám." (Jn 14, 16-18) 



"Láska k Bohu spočíva v tom, že zachovávame jeho prikázania. A jeho prikázania nie sú ťažké. 

Veď všetko, čo sa narodilo z Boha, premáha svet. A tým víťazstvom, ktoré premohlo svet, je naša 

viera." (1Jn 5, 3-4) 

"Veríte a jasáte nevýslovnou radosťou, plnou slávy, že dosahujete cieľ svojej viery — spásu duší. 

Túto spásu hľadali a skúmali proroci, ktorí prorokovali o milosti, pripravenej pre vás." (1Pt 1, 8-

10) 

A okrem toho, je tu úžasný dar Božej spásy, očistec, ovocie Kristovej Obety na kríži, miesto, kde 

každý, kto po svätosti túžil na zemi – jedno, či Krista poznal alebo nie, či Bibliu poznal alebo 

nie, či hĺbku svätosti chápal úplne alebo len čiastočne, jednoducho každý, kto "vytrvalosťou v 

dobrých skutkoch hľadal slávu, česť a nesmrteľnosť" (porov. Rim 2,7) – kde teda každý takýto 

človek, keby z akýchkoľvek dôvodov nestihol dosiahnuť na zemi počas pozemského života 

plnosť svätosti, v ktorú uveril a zamiloval si ju – a v nej samého Krista, ktorý JE láska, ktorý JE 

dobro, ktorý JE pravda a milovať toto znamená skutočne milovať Boha – aby ju mohol dosiahnuť 

a vojsť do Neba a nebol zavrhnutý len preto, že uveril a obrátil sa príliš neskoro či nemal to 

požehnanie počuť plnú zvesť o Kristovi a spoznať všetko poznanie na to, aby sa schopným Neba 

urobil! Aleluja! Amen! Boh skutočne je na našej strane a urobil úplne všetko, aby každý jeden 

človek žijúci v každej možnej situácii, stave, dobe, krajine či kultúre mal skutočnú možnosť žiť 

naveky s Ním v Nebi. "Veď Boh nikomu nenadŕža."  (Rim 2,11) 

Ale pozor! Nespoliehaj sa na očistec a neodkladaj svoje obrátenie ani nepoľavuj vo svojom 

zápase o svätosť! Veď ak svätosť naozaj miluješ a zmieraš túžbou byť naveky svätý a naveky žiť 

v Nebi svätý život – ako by si nevynaložil všetky svoje sily a schopnosti na to, aby si sa jej čím 

skôr zmocnil? 

"Bojuj dobrý boj viery a zmocni sa večného života; veď doň si povolaný a zložil si pred mnohými 

svedkami dobré vyznanie." (1 Tim 6,12) 

"S bázňou a chvením pracujte na svojej spáse!" (Flp 2,12) 

"Bratia, ja si nenamýšľam, že som sa už zmocnil. Ale jedno robím: zabúdam na to, čo je za mnou, 

a uháňam za tým, čo je predo mnou.  Bežím k cieľu, za víťaznou cenou Božieho povolania zhora 

v Kristovi Ježišovi." (Flp 3,13-14) 

Ak by sme tak nekonali, potom by sme len sami seba svojimi skutkami usvedčili, že svätosť 

v skutočnosti nemilujeme, netúžime po nej, vyhýbame sa jej, radšej máme svet a jeho hriech – 

a sami seba by sme tak proti vôli Otca odsúdili do Pekla, ktoré sme si vyvolili a dali mu prednosť, 

sami a slobodne, pred Nebom… a žiaden očistec by nám nikdy a nijako nepomohol, veď účinkuje 

iba u tých, ktorí svätosť a Nebo milujú viac a túžia po tom viac, než po všetkom ostatnom a sú 

ochotní pre dokonalosť podstúpiť a obetovať čokoľvek! 

 


